



Liebe Freunde Davids,

Als ich mich vor drei Jahren im Mai in Innsbruck von David verabschiedete, war ich traurig, da David nur einige Tage bei mir in Moetz/Tirol verbracht hatte. David fuhr damals weiter nach München und Polen. Einige Monate vorher besuchte ich David in Kalifornien und wir hatten damals Gelegenheit für einige gemeinsame Unternehmungen.

Ich lernte David Ende der sechziger Jahre in Kitzbühel kennen und wir sind trotz der großen Entfernung in der wir leben gute Freunde geworden. 1972 war David mein Trauzeuge als ich im November in Oakland heiratete – er hatte damals nur eine einzige Krawatte (Stars and Stripes) und er hat mich damals immer wieder beraten, Single zu bleiben. Leider ist meine Ehe im Juli 1999 geschieden worden. Als ich im Jänner mit David über meine bevorstehende Scheidung sprach, hat er mir gesagt, dass er viele Jahre gebraucht hat, um seine Trennung von Susan zu verarbeiten.

In mehr oder weniger großen Zeitabständen haben wir uns gegenseitig immer wieder besucht, in Kitzbühel, Jenbach, Moetz, Oakland und bei ihm in Berkeley und wir sind über die Jahre immer in Kontakt geblieben.

Obwohl ich in einem Gebirgsland lebe, klettere ich nicht in den Bergen herum und war daher auch nie

mit David auf einer Bergtour, aber ich war mit ihm Spazieren, Schifahren, Schwimmen und nach seiner Rückkehr aus dem russischen Pamirgebirge sind wir gemeinsam mit meiner Frau und meinen drei Kindern in die Dolomiten gefahren um die Drei Zinnen zu sehen. David hatte damals eine schwere Magenverstimmung und war von der Pamir Expedition ziemlich erschöpft und trotzdem studierte er eine mögliche Kletterroute an der mittleren der drei Zinnen und wir haben danach für mehr als 100 Dollar in einem Hotel in Cortina übernachtet – David mit meinem jüngsten Sohn Hannes in einem Zimmer.

Als ich im Dezember letzten Jahres von David per Mail von seiner geplanten Expedition zum Makalu erfuhr, war ich natürlich wegen seiner vorangegangenen Herzprobleme in großer Sorge und als ich Ende April von einer Norddeutschlandreise zurückkam und in meinem Silzer Arbeitsbüro in everest.com über Davids Ableben am Makalu las, war ich fassungslos und von Trauer erschüttert. Ich habe die Arbeit abgebrochen und bin nach Hause gegangen und habe versucht zu erfassen, was Davids Tod bedeutet: Ein Freund, den ich liebte, der mir mit seinen Erzählungen die Berge näher brachte, der mir wunderschöne Bergbilder zeigte, dem ich gerne zuhörte, mit dem ich viele Bars besuchte und Bier getrunken habe, der mir durch seine Lebensfreude Kraft spendete und der mich durch sein Lachen immer erheiterte ist nicht mehr. Ich habe ein großes Stück Gemeinsamkeit verloren und es tut mir leid, an der Trauerfeier für David in Kensington nicht teilnehmen zu können um gemeinsam mit seinen Freunden gedanklich von David Abschied zu nehmen.

Worte können uns den Schmerz nicht nehmen und sind nur ein sehr schwacher Trost. Trotzdem möchte ich auf diesem Wege besonders Davids Tochter Heather, seinen Brüdern, Susan und allen Freunden die Kraft und Stärke wünschen, um diesen Schicksalsschlag zu verkraften und uns allen wünschen, Davids

Erinnerung in uns zu behalten. Die Berge waren Davids Schicksal, aber sie haben David auch zu dem gemacht, als den wir ihn kannten, einen lebensbejahenden, naturbegeisterten und liebenswerten Menschen. Für mich war David ein sehr guter Freund, den ich nie vergessen kann und ich bin dankbar dafür, dass sich unsere Lebenswege gekreuzt haben und bedanke mich für die schönen Stunden die mir seine Freundschaft gab.

---

Dear friends of David,

when I said good-bye to David three years ago in Innsbruck in May 1999, I was sad, since he had spent only some days with me in Moetz. David continued to drive at that time to Munich and Poland to meet Peter Brill and Piotr Pustelnik. A few month beforehand I visited California and David. We had at that time opportunity for some common enterprises – sightseeing, talking, eating, bar hoping, looking mountain-slides, meeting friends – etc.

I became acquainted with David end of the sixties in Kitzbuehel and despite the large distance of our homes we became good friends. In November 1972 I got married in Oakland and David was my Best Man at the marriage. At that time he only had one tie (stars and stripes) and he tried me again and again to remain single. Unfortunately my marriage got divorced in July 1999 and David had told me in January at my last visit in California the fact, that it used many years to him, in order to process his separation from Susan. David also liked my wife Margaret, my children and especially my parents in Kitzbuehel. At his last visit in 1999 he was lucky to meet together with Margaret, my son Roy and Stefan (Hannes was at the military) and also to meet my parents in Kitzbuehel.

In more or less large time intervals we visited mutually again and again, in Kitzbuehel, Jenbach, Moetz, Oakland and in his home in Berkeley – so, over the years we stayed in contact. Although I live in a mountain country, I do not climb in the mountains and because of that I was never climbing with David, but I was hiking, skiing and swimming with David and after his return from the Russian Pamir mountains we drove down to Italy, to the dolomites, with my wife and my three children and we hiked to view the Drei Zinnen (pinnacles). David had at that time a heavy stomach detuning and was very exhausted, but nevertheless studied a possible climbing route up the middle of the Drei Zinnen and we spent the night in a hotel in Cortina – more than 100 Dollars for a room – very unusual for David!

When David wrote me in December last year about his planed expedition to the Makalu, I was in large concern because of his preceded heart problems and when I returned end of April from a journey, from the Island of Sylt from Northern Germany I found out about Davids death at the Makalu at my work office in Silz, studying the news of everest.com. I was speechless and very, very sad, so I went home and tried there to enter, what David's death means: A friend, whom I loved, who brought me with his narrations the mountains more near, who showed me beautiful mountain pictures and told me climbing stories, to whom I listened gladly, with whom I drunk beer, who donated strength to me by his joy of life, who made me laughing and made me happy and all this is not any more! I thereby, despite the enormous distance at which we live, lost a large piece of community and I am sad I am not able to participate the memorial service for David, together with his friends to say good-bye!

Words cannot take the pain from us and are only a very weak comfort. Nevertheless I will use this Mail to wish particularly to David's daughter Heather, his brothers, Susan and all friends of David, enough power and strength, to bear this stroke of fate and I wish us all to keep David in our memory. The mountains were David's fate, but they made David also to whom we knew him, a life-affirming, nature loving and pleasant human. For me, David was a very good friend, whom I can never forget and I am gratefully for the fact that our ways crossed and I am thankful for the beautiful hours which he spent with me.

Robert Klampfer - Moetz/Tyrol

The picture above shows David with my parents in Kitzbuehel after we hiked to the Dolomites



RD with me waiting for the bride in 1972



RD with my father in law in 1972 at my marriage



RD with me at my marriage in 1972



RD 1999 we watched the Superbowl at a friends in SF



RD and me in 1999 at the Golden Gate bridge



RD with me and my parents in Kitz 1999



RD drinking Schnaps with my dad in 1999 in Kitz



The last time I saw RD in 1999 leaving Innsbruck by train